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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwo-
wych (nr 65) 
30 września 2021 r. 
Komisja do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwowych, obradująca pod 
przewodnictwem posła Marka Suskiego (PiS), przewodniczącego Komisji, roz-
patrzyła: 

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy 
o zmianie ustawy o funkcjonowaniu górnictwa węgla kamiennego oraz nie-
których innych ustaw (druki nr 1503 i 1602). 

W posiedzeniu udział wzięli: Artur Soboń sekretarz stanu w Ministerstwie Aktywów Państwowych 
wraz ze współpracownikami, Janusz Gałkowski prezes Spółki Restrukturyzacji Kopalń SA, Izabela 
Osemek doradca ekonomiczny w Najwyższej Izbie Kontroli, Andrzej Chwiluk przewodniczącego 
Międzyzakładowego Związku Zawodowego Górników w Polsce KWK „Makoszowy” Zabrze. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Igor Amarowicz, Aleksandra Kacprzak 
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Konrad Nietrzebka, Wojciech Paluch – legi-
slatorzy z Biura Legislacyjnego. 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Dzień dobry. Szanowni państwo, witam serdecznie na kolejnym dziś posiedzeniu Komisji 
do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwowych, tym razem samodzielnie. Witam 
państwa posłów i wszystkich gości biorących udział w posiedzeniu. 
Stwierdzam mocne kworum. 
Dzisiejszy porządek przewiduje rozpatrzenie poprawek zgłoszonych w czasie dru-

giego czytania do projektu ustawy o zmianie ustawy o funkcjonowaniu górnictwa węgla 
kamiennego oraz niektórych innych ustaw (druki nr 1503 i 1602). 
Witam również pana ministra Artura Sobonia – sekretarza stanu w Ministerstwie 

Aktywów Państwowych, pana Andrzeja Chwiluka – przewodniczącego Międzyzakła-
dowego Związku Zawodowego Górników w Polsce KWK „Makoszowy”, pana Jonasza 
Drabka – dyrektora Departamentu Górnictwa w Ministerstwie Aktywów Państwowych, 
pana Janusza Gałkowskiego – prezesa Spółki Restrukturyzacji Kopalń SA, panią Elż-
bietę Kiełbasińską – naczelnik wydziału w Departamencie Górnictwa w Ministerstwie 
Aktywów Państwowych i panią Izabelę Osemek – doradcę ekonomicznego w Najwyższej 
Izbie Kontroli. Witam również Biuro Legislacyjne i naszych pracowników. 
Szanowni państwo, podczas drugiego czytania zgłoszono cztery poprawki tożsame, 

które rozpatrywaliśmy na posiedzeniu Komisji. Przystępujemy do procedowania. Czy 
wnioskodawcy  chcą ponownie przedstawić poprawki? Bardzo proszę. Pierwsze dwie 
są Lewicy. Jeżeli… Pan poseł Konieczny będzie uzasadniał. Bardzo proszę. 

Poseł Maciej Konieczny (Lewica):
Tak. Myślę, że te dyskusje już raz były przeprowadzone, więc tylko na szybko. W pierw-
szej chodzi o to, żeby zrównać ten wymiar urlopu górniczego w przypadku osób, które 
przeszły na ten urlop wcześniej i później. Wczoraj minister argumentował, że jest inna 
sytuacja, kiedy zamykana jest konkretna kopalnia, a inna, kiedy decydujemy się likwido-
wać całe górnictwo. Nie mam wrażenia, żeby ta różnica znacząco wpływała na rozmiar 
żołądków czy potrzeby edukacyjne dzieci górników, więc prosiłbym o to, żeby jednak 
tę wysokość zrównać. 
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W drugiej chodzi o – to również wczoraj było dyskutowane – kwestie równego trak-
towania, jeżeli chodzi o świadczenia przedemerytalne, jeżeli o świadczenia pracownicze 
osób, które są na urlopie górniczym i które nie są zakresie nagród. 
Te rzeczy już były dyskutowane, więc po prostu podtrzymujemy te poprawki i pro-

simy o poparcie. 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Bardzo dziękuję. 
Stanowisko rządu w sprawie tych poprawek? 

Sekretarz stanu w Ministerstwie Aktywów Państwowych Artur Soboń:
Niezmiennie z przykrością informuję, że jest negatywne. W przypadku… 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Bardzo dziękuję. 

Sekretarz stanu w MAP Artur Soboń:
O, bez komentarza. 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Kolejne poprawki. Bardzo proszę, pani poseł Urszula Zielińska. 

Poseł Urszula Zielińska (KO):
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, panie ministrze, to jest również poprawka, którą 
złożyliśmy w pierwszym czytaniu. Ja ją tylko podsumuję. Chodzi o to, żeby wyrównać 
i zapewnić możliwość skorzystania z jednorazowej odprawy pieniężnej pracownikom, 
którym nie przysługuje urlop górniczy czy urlop przeróbkarski, a którzy są dziś w zakła-
dach, które już znajdują się w likwidacji, czyli zwykle w zarządzie Spółki Restruktury-
zacji Kopalń. Chodzi o to, żeby wyrównać im tę szansę. O to również apeluje strona spo-
łeczna i związki zawodowe. To więc jest ta poprawka nr 3. Koszt szacowaliśmy na około 
do 120 mln zł. Wydawał się kosztem co prawda znacznym, ale frakcją tego całościowego 
kosztu tej ustawy, więc to wydaje się realistyczne. To jest poprawka nr 3. 
Poprawka nr 4 to jest ta, w której prosimy Radę Ministrów o złożenie rocznego spra-

wozdania do 31 marca z realizacji tej ustawy. 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Dziękuję bardzo. 
Stanowisko rządu? 

Sekretarz stanu w MAP Artur Soboń:
Negatywne wobec obu… 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Bardzo dziękuję. 
Czy ktoś z państwa posłów albo zaproszonych gości chciałby ewentualnie zabrać głos 

w ramach dyskusji lub pytań? 

Poseł Krzysztof Gadowski (KO):
Panie przewodniczący? 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Bardzo proszę, pan poseł. Czy ktoś z zaproszonych gości? Nie widzę. Zatem szanowni 
państwo, przechodzimy do głosowań. 

Poseł Krzysztof Gadowski (KO):
A czy można zabrać głos? 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Można, tylko ja nie wiem, pan się zgłaszał, później pan się nie zgłaszał. 

Poseł Krzysztof Gadowski (KO):
Panie  przewodniczący,  ja chciałem  podziękować  panu  ministrowi  za to,  że zaprosił 
na dzisiejsze posiedzenie pana prezesa Spółki Restrukturyzacji Kopalń. Korzystając więc 
z obecności człowieka, który wiele wie na ten temat, bo jest prezesem już drugą kaden-
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cję, jeśli dobrze próbuję to odczytać, więc wiedza dotycząca likwidacji na przykład kopani 
„Makoszowy” w kontekście tej poprawki, którą zgłaszała Koalicja Obywatelska, ujęcia 
tych osób również w tych osłonach socjalnych dla pracowników likwidowanej kopalni 
„Krupiński”… Dobrze by było, gdybyśmy usłyszeli od pana dyrektora, co z tymi pra-
cownikami, czy oni zostaną, czy będą odchodzić, czy będą zwalniani. Jeśli będą zwal-
niani, to na jakich warunkach? Ilu tych pracowników jest? Gdyby pan przewodniczący 
umożliwił przynajmniej tę informację od pana prezesa, wszyscy – myślę – świadomie 
głosowalibyśmy nad tą poprawką i później rzeczywiście wspólnie w Sejmie podjęlibyśmy 
ważną decyzję w sprawie głosowania nad przedstawionym projektem ustawy. 
Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Dziękuję bardzo. 
Pytałem, czy ktoś z zaproszonych gości chce zabrać głos, ale jeżeli pan prezes chce, 

to bardzo proszę. 

Poseł Krzysztof Gadowski (KO):
W takim razie jeśli pan pozwoli, ja chciałbym zapytać pana prezesa, jak wygląda ta sytuacja… 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Ale pytanie padło… 

Poseł Krzysztof Gadowski (KO):
Jeśli pan prezes nie chce zabierać głosu, to rozumiem, że my mamy rację, bo… 

Sekretarz stanu w MAP Artur Soboń:
Panie przewodniczący,… 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Panie pośle, dyskusja była. Pan minister na te pytania odpowiadał. 

Sekretarz stanu w MAP Artur Soboń:
Czy ja mogę, panie przewodniczący? Jedno zdanie, panie przewodniczący,  jeśli mogę, 
żeby uspokoić troszkę sytuację. 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Tak, bardzo proszę. 

Sekretarz stanu w MAP Artur Soboń:
Rzecz nie dotyczy samej ustawy. Dotyczy grupy pracowników „Makoszowy”, o których 
jak rozumiem, troszczą się posłowie. Dokładnie po tym spotkaniu Komisji umówiłem 
wszystkich zainteresowanych – i panią poseł Zielińską, i pana posła Koniecznego, i pana 
przewodniczącego, i prezesa do mnie, aby dokładnie pracownik po pracowniku tę sytu-
ację wyjaśnić. Jeżeli pan poseł Gadowski chce być na tym spotkaniu, zapraszam również 
bezpośrednio po posiedzeniu Komisji do mnie, bo rzecz nie dotyczy bezpośrednio ustawy 
ani nawet tej poprawki. 

Poseł Krzysztof Gadowski (KO):
Ale my chcemy usłyszeć o tej poprawce, panie ministrze. Gdyby pan prezes powiedział, 
chyba że nie wie… 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Szanowni państwo, na poprzednim posiedzeniu dyskusja była dość długa i pan minister 
zapewniał, że ci, których ma to dotyczyć, będą objęci, a ci, którzy przejdą na inne stano-
wiska, nie są objęci odprawami za odejścia, bo będą mieć pracę. 
 Przechodzimy do głosowania,  szanowni państwo. Kto  z pań  i panów posłów  jest 

za poparciem poprawki nr 1? Przypominam, to poprawka zgłoszona przez klub Lewica. 
Kto jest za, proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciw? Dziękuję bardzo. Kto się wstrzy-
mał? Dziękuję bardzo. Zamykam głosowanie. 
Proszę o podanie wyników. Za 15, przeciw 15, wstrzymało się 2. Poprawka nie uzy-

skała wymaganej większości. Stanowisko negatywne 
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Poprawka nr 2… Za 15, 15 przeciw, 2 osoby wstrzymały się. Poprawka nie uzyskała 
większości. Nie, jaką reasumpcję? Wynik jest czytelny. Czy komuś maszynka się zacięła? 
Poprawka nr 2. Głosujemy Kto jest za? Dziękuję. Kto sprzeciw? Dziękuję. Kto się 

wstrzymał? Dziękuję. Poczekamy jeszcze, pani poseł. Czy wszyscy oddali głos? Zamykam 
głosowanie. 
Proszę o podanie wyniku. Za 15, przeciw 16, wstrzymały się 2 osoby. Poprawka rów-

nież odpadła. 
Przechodzimy do poprawki nr 3, zgłoszonej przez klub KO. Bardzo proszę o wyświe-

tlenie guziczków. Kto jest za, proszę o podniesienie ręki. Kto jest przeciw? Kto się wstrzy-
mał? Wszyscy oddali głos? Wszyscy. 
Proszę o podanie wyników. Za 17, przeciw 16, wstrzymało się 0. Poprawka została 

pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Oczywiście na posiedzeniu Sejmu będzie ostateczne głosowanie. To jest tylko reko-

mendacja. 
Poprawka nr 4. Kto jest za? Kto jest przeciw? Dziękuję bardzo. Kto się wstrzymał? 

Czy wszyscy oddali głos? Wszyscy. Zamykam głosowanie. 
Bardzo proszę o podanie wyniku. Za 16, przeciw 16, wstrzymała się  jedna osoba. 

Poprawka nie uzyskała większości, a więc również została negatywnie zaopiniowana. 
Na tym, szanowni państwo, wyczerpaliśmy głosowania. Pozostaje tylko wybór posła 

sprawozdawcy. Proponuję, żeby to był pan poseł Krzysztof Janusz Kozik. Czy pan poseł 
wyraża zgodę? 

Poseł Krzysztof Janusz Kozik (PiS):
Tak, wyrażam zgodę. 

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Czy są inne kandydatury? Nie. Stwierdzam że Komisja zaakceptowała pana posła jako 
sprawozdawcę. 
Na tym,  szanowni państwo, wyczerpaliśmy porządek dzienny Komisji. Zamykam 

posiedzenie. Dziękuję bardzo. Życzę miłego dnia.


